



Funded by
the European Union



Federal Ministry
for Economic Cooperation
and Development



Akademie

تعاون لحل النزاع
Taawon for Conflict Resolution



Terms of Reference (ToR): Mapping Offline Dialogue Formats and Peace Movements: Existing Resources on Conflict Mediation and Resolution for Youth, Community Leaders, and CBOs in the West Bank, Palestine.

Ta’awon Organization for Conflict Resolution is seeking qualified candidates to conduct a mapping study under the framework of the “**Khobz wa Melh**” (Bread and Salt-Getting Together to Talk) project. The project is implemented by Ta’awon Organization for Conflict Resolution in partnership with DW Akademie, funded by the European Union (EU), and co-funded by Germany’s Federal Ministry for Economic Cooperation and Development (BMZ).

Location: West Bank

Application Opening: 20 October

Application Deadline: 26 October 2025

Email for Submissions: taawon@taawon4youth.org

Ta’awon for Conflict Resolution – Ramallah, Palestine –

Website: www.taawon4youth.org

Landline Number: 022967930

This publication was funded by the European Union. Its contents are the sole responsibility of Ta’awon Organization for Conflict Resolution and do not necessarily reflect the views of the European Union.



Funded by
the European Union



Federal Ministry
for Economic Cooperation
and Development



Akademie

تعاون لحل النزاع
Taawon for Conflict Resolution



1. About Ta'awon Organization for Conflict Resolution

Ta'awon for Conflict Resolution is an independent Palestinian non-profit organization established in 2002 to promote peaceful approaches to conflict. Through community programs and training, it advances dialogue, good governance, and social cohesion by integrating mediation, negotiation, and civic peace education across civil society and academic institutions. Within Khobz wa Melh, Ta'awon works with DW Akademie to strengthen dialogue and civic peace-building capacities in Palestine.

2. About the Project

Khobz wa Melh Project aims to enhance social resilience and constructive dialogue across Palestine through media and information literacy and peace initiatives. This ToR focuses on mapping offline dialogue formats, community-based peace movements, and conflict resolution and conflict prevention initiatives. It seeks to identify key actors, practices, and networks that foster dialogue, mediation, social cohesion, peacebuilding, conflict resolution, and conflict prevention.

3. Responsibilities

The mapping outcomes will also serve the broader project target groups by informing the design and participant selection for future training, ideation, and dialogue sessions under the Khobz wa Melh Project.

- **Map and document** existing offline dialogue formats, community peace movements, and local initiatives contributing to conflict mediation, and conflict resolution in **Hebron, Jerusalem, Nablus, Qalqilya, and Jenin governorates**, for the period 2018–2025.



Funded by
the European Union



Federal Ministry
for Economic Cooperation
and Development



Akademie

تعاون لحل النزاع
Taawon for Conflict Resolution



- **Identify and profile** key community-based actors, CBO's, CSO's, youth and women's centers, mediators, and facilitators engaged in determined initiatives.
- **Assess and analyze** available resources, methodologies, and training materials used in highlighted initiatives, identifying best practices and capacity gaps.
- **Generate actionable recommendations and a validated database** of actors, initiatives, and practices to inform participant selection and guide future project interventions, trainings, and dialogue processes under the Khobz wa Melh Project.

4. Scope of Work

The consultant will conduct a detailed mapping of initiatives, actors, resources, and material on dialogue, peace movements, conflict mediation, and conflict resolution in Hebron, Jerusalem, Nablus, Qalqilya, and Jenin governorates.

5. Methodology

The consultant will use a **mixed approach**, combining desk research with consultations to ensure an evidence-based and practical understanding of dialogue, peace, conflict mediation, and conflict resolution in Hebron, Jerusalem, Nablus, Qalqilya, and Jenin governorates. The process will follow **gender-sensitive, inclusive, and conflict-sensitive principles**, adhering to **Do No Harm** and ethical research frameworks.

1. Desk Research

- Review literature, reports, and studies on dialogue, peace, conflict mediation, and conflict resolution in Hebron, Jerusalem, Nablus, Qalqilya, and Jenin governorates in Palestine.
- Identify existing programs, initiatives, networks, and resources relevant to local peace efforts.



Funded by
the European Union



Federal Ministry
for Economic Cooperation
and Development



Akademie

تعاون لحل الصراع
Taawon for Conflict Resolution



- Build an initial database of actors and initiatives for verification in the field.

2. Consultations and Data Collection

- Conduct consultations with individuals, CBO's, CSO's, as well as with other key stakeholders across the five governorates.
- Map and profile key actors, initiatives, and community-based mechanisms for dialogue and conflict resolution.
- Assess the capacity, needs, and collaboration potential of actors to inform future project interventions.
- Record and catalogue formats, methods, and lessons from existing initiatives.

3. Data Analysis and Mapping

- Identify key actors, networks, gaps, and best practices.
- Integrate inclusion and conflict-sensitivity considerations into all analysis.

4. Validation and Finalization

- Share preliminary findings in a validation meeting with Ta'awon Organization for Conflict Resolution
- Incorporate feedback into the final mapping report.
- Produce a verified database of actors, initiatives, and resources, accompanied by actionable recommendations.



Funded by
the European Union



Federal Ministry
for Economic Cooperation
and Development



Akademie

تعاون لحل النزاع
Taawon for Conflict Resolution



6. Deliverables and Timeline

Deliverable	Description	Due Date
1. Inception Report and Work Plan	Submission of a detailed methodology, stakeholder list, data collection tools, and a clear fieldwork schedule. Includes agreement on key mapping indicators with Ta'awon Organization	End of Week 1
2. Desk Review Summary and Field Consultation Preparation	Consolidated desk research identifying existing related reports, CBOs, initiatives, and movements. Preparation of consultation instruments and guides.	End of Week 2
3. Consultations and Data Collection Report	Summary of all consultations conducted across the targeted area (includes documentation).	End of Week 4
4. Draft Mapping Report	Structured analysis of data collected, including mapping of actors, practices, and resources; initial findings and visual data (charts/tables...etc).	End of Week 5
5. Validation meeting	Presentation of findings in a validation meeting with Ta'awon Organization for Conflict Resolution.	Beginning of Week 6
6. Final Report Submission	Incorporation of feedback and submission of the final report with actionable recommendations.	End of Week 6

7. Consultant Qualifications

- Advanced degree in social sciences, conflict resolution, or community development.



Funded by
the European Union



Federal Ministry
for Economic Cooperation
and Development



Akademie

تعاون لحل النزاع
Taawon for Conflict Resolution



- Minimum of 5 years of experience in research, mapping, community development, or peacebuilding.
- Proven experience with participatory fieldwork and local dialogue facilitation.
- Excellent analytical and reporting skills in both Arabic and English.

8. Application Procedure

Applicants must submit two separate files:

1. Technical Offer (methodology, timeline, CV, and work sample).
2. Financial Offer (in Euro, inclusive of taxes)
3. All applications must be submitted via email to: taawon@taawon4youth.org titled: Bread and Salt-Offline Mapping.

9. Evaluation and Selection Criteria

Technical Proposal (60%) – relevance, methodology, and experience.

Financial Proposal (40%) – cost effectiveness and clarity.

10. Duration and Management

The assignment duration is six weeks under the supervision of Ta'awon Organization. All deliverables must be approved prior to payment.

11. Ethical, Visibility, and Confidentiality Requirements

The consultant must comply with EU, DWA, and Taawon Organization visibility guidelines and ethical standards, ensuring full confidentiality and proper data handling.

12. Additional Notes

Qualified female candidates are encouraged to apply and will be given equal consideration.



Funded by
the European Union



Federal Ministry
for Economic Cooperation
and Development



DW Akademie

تعاون لحل الصراع
Taawon for Conflict Resolution



وثيقة الشروط المرجعية (ToR)

إعداد خارطة مسحية لتحديد الفاعلين غير الرقميين لأشكال الحوار والوساطة وحل النزاعات
الموجهة للشباب، وقادة المجتمع، والمنظمات المجتمعية في الضفة الغربية، فلسطين.

تعلن مؤسسة تعاون لحل الصراع عن رغبتها في التعاقد مع مرشحين مؤهلين لإعداد خارطة مسحية ضمن إطار
مشروع "خبز وملح" (Bread and Salt – Getting Together to Talk)، المنفذ من قبل مؤسسة التعاون لحل
الصراع بالشراكة مع DW Akademie، والممول من الاتحاد الأوروبي (EU)، وبتمويل مشترك من الوزارة
الاتحادية الألمانية للتعاون الاقتصادي والتنمية (BMZ).

المكان: الضفة الغربية

فتح باب التقديم: 20 أكتوبر 2025

آخر موعد للتقديم: 26 أكتوبر 2025

البريد الإلكتروني لتقديم الطلبات : taawon@taawon4youth.org

مؤسسة تعاون لحل الصراع - رام الله، فلسطين

الموقع الإلكتروني: www.taawon4youth.org

رقم الهاتف الأرضي: 022967930

تم تمويل هذا النشر من قبل الاتحاد الأوروبي، وتحمل مؤسسة تعاون لحل النزاعات وحدها مسؤولية محتوياته، ولا
تعكس بالضرورة وجهة نظر الاتحاد الأوروبي.



Funded by
the European Union



Federal Ministry
for Economic Cooperation
and Development



DW Akademie

تعاون لحل الصراع
Taawon for Conflict Resolution



1. مؤسسة تعاون لحل الصراع

تعد مؤسسة تعاون لحل الصراع منظمة فلسطينية غير ربحية مستقلة تأسست عام 2002 لتعزيز الأساليب السلمية في التعامل مع النزاعات. من خلال البرامج المجتمعية والدورات التدريبية، تعمل على تعزيز الحوار، والحكم الرشيد، والتماسك الاجتماعي عبر دمج الوساطة، والتفاوض، والتعليم المدني حول السلام في مؤسسات المجتمع المدني. ضمن مشروع خبز وملح، تعمل مؤسسة تعاون لحل الصراع بالشراكة مع DWA لتعزيز قدرات الحوار وبناء السلم الأهلي في فلسطين.

2. عن المشروع

يهدف مشروع خبز وملح إلى تعزيز الصمود الاجتماعي وال الحوار البناء في جميع أنحاء فلسطين من خلال مبادرات في الإعلام، ومحو الأمية المعلومناتية، والمبادرات السلمية. يركز هذا الإطار المرجعي (ToR) على مسح أشكال الحوار غير الرقية، والحركات السلمية المجتمعية، ومبادرات حل النزاعات ومنعها، مع تحديد الجهات الفاعلة الرئيسية والممارسات والشبكات التي تعزز الحوار والوساطة والتماسك المجتمعى وبناء السلم الأهلي وحل ومنع النزاعات.

3. المسؤوليات

ستساهم نتائج المسح في خدمة الفئات المستهدفة الأوسع ضمن المشروع من خلال إبلاغ المشاركين و تصميم و اختيار الدورات التدريبية وجلسات العصف الذهني وال الحوار المستقبلية ضمن مشروع خبز وملح. تتلخص المسؤوليات فيما يلي:

- مسح أشكال الحوار غير رقمية، والحركات السلمية المجتمعية، والمبادرات المحلية التي تسهم في الوساطة وحل النزاعات في محافظات: الخليل، القدس، نابلس، قلقيلية، وجنين للفترة بين عامي 2018 و2025.
- تحديد الجهات الفاعلة الرئيسية على مستوى المجتمع المحلي، والمنظمات المجتمعية، ومنظمات المجتمع المدني، ومرافق الشباب والنساء، والوسطاء، والميسرين المشاركين في المبادرات المحددة، وإعداد ملفات تعريفية لهم.
- تقييم وتحليل الموارد المتاحة، والمنهجيات، ومواد التدريب المستخدمة في المبادرات المميزة، مع تحديد أفضل الممارسات والفجوات في القرارات.



Funded by
the European Union



Federal Ministry
for Economic Cooperation
and Development



DW Akademie

تعاون لحل النزاع
Taawon for Conflict Resolution



- تقديم توصيات عملية، وإعداد قاعدة بيانات موثقة للجهات الفاعلة، والمبادرات، والممارسات لتوجيه اختيار المشاركين وإرشاد التدخلات المستقبلية للمشروع، والدورات التدريبية، وجلسات الحوار ضمن مشروع خبر وملح.
- 4. نطاق العمل: سيقوم المستشار بإجراء مسح مفصل للمبادرات، الجهات الفاعلة، الموارد، والمواد المتعلقة بالحوار، الحركات السلمية، الوساطة، وحل النزاعات في محافظات: الخليل، القدس، نابلس، قلقيلية، وجنين.
- 5. المنهجية: سيعتمد المستشار على نهج مختلط يجمع بين البحث المكتبي والمشاورات لضمان فهم عملي ومستند إلى الأدلة حول الحوار والسلم الأهلي والوساطة وحل النزاعات في المحافظات المستهدفة. وسيتم اتباع مبادئ شاملة تراعي النوع الاجتماعي والحساسية للنزاع، مع الالتزام بمبادئ عدم الإضرار والأطر الأخلاقية للبحث.

أ. البحث المكتبي

- مراجعة الأدبيات، والتقارير، والدراسات المتعلقة بالحوار والسلم الأهلي والوساطة وحل النزاعات في المحافظات المستهدفة.
- تحديد البرامج والمبادرات والشبكات والموارد القائمة ذات الصلة بالجهود المحلية في مجال السلم الأهلي.
- بناء قاعدة بيانات أولية للجهات الفاعلة والمبادرات لتحقيق الميداني لاحقاً.

ب. المشاورات وجمع البيانات

- إجراء مشاورات مع الأفراد، والمنظمات المجتمعية، ومنظمات المجتمع المدني، بالإضافة إلى استشارة الفاعلين الرئيسيين عبر المحافظات الخمس.
- رصد وتوثيق وتحليل الجهات الفاعلة الرئيسية، والمبادرات، وآليات الحوار وحل النزاعات القائمة على المجتمع المحلي.
- تقييم القدرات والاحتياجات وإمكانات التعاون لدى الجهات الفاعلة لإرشاد التدخلات المستقبلية للمشروع.
- تسجيل وتوثيق الأساليب والدروس المستفادة من المبادرات القائمة.

ج. تحليل البيانات والرصد



Funded by
the European Union



Federal Ministry
for Economic Cooperation
and Development



DW Akademie

تعاون لحل الصراع
Taawon for Conflict Resolution



- تحديد الجهات الفاعلة الرئيسية، الشبكات، الفجوات، وأفضل الممارسات.
- دمج الاعتبارات المتعلقة بالشمولية والحساسية للنزاع في جميع مراحل التحليل.

د. التحقق والانتهاء النهائي

- عرض النتائج الأولية في اجتماع للتحقق مع مؤسسة تعاون لحل الصراع.
- دمج الملاحظات في التقرير النهائي للرصد.
- إعداد قاعدة بيانات موثقة لفاعلين ومبادرات وموارد، مصحوبة بتصانيف قابلة للتنفيذ.

6. المخرجات والجدول الزمني

الموعود النهائي	الوصف	المخرجات
نهاية الأسبوع 1	تقديم منهجية مفصلة، قائمة بالفاعلين الرئيسيين، أدوات جمع البيانات، وجدول ميداني واضح. يشمل الاتفاق على مؤشرات الرصد الرئيسية مع مؤسسة تعاون لحل الصراع.	1. تقرير البداية وخطة العمل
نهاية الأسبوع 2	تلخيص البحث المكتبي، تحديد التقارير القائمة، المبادرات، والحركات المجتمعية، إعداد أدوات وإرشادات المشاورات.	2. ملخص البحث المكتبي وتجهيز المشاورات الميدانية
نهاية الأسبوع 4	ملخص لجميع المشاورات المنفذة في المنطقة المستهدفة، يشمل التوثيق.	3. تقرير المشاورات وجمع البيانات
نهاية الأسبوع 5	تحليل منظم للبيانات المجمعة، بما في ذلك رصد الجهات الفاعلة، الممارسات، وموارد؛ النتائج الأولية والبيانات البصرية (رسوم	4. مسودة تقرير الرصد



Funded by
the European Union



Federal Ministry
for Economic Cooperation
and Development



DW Akademie

تعاون لحل الصراع
Taawon for Conflict Resolution



	بيانية/جداول...).	
بداية الأسبوع 6	عرض النتائج في اجتماع للتحقق مع مؤسسة تعاون لحل الصراع.	5. اجتماع التحقق والمصادقة
نهاية الأسبوع 6	دمج الملاحظات وتقديم التقرير النهائي مع توصيات عملية قابلة للتطبيق.	6. تقديم التقرير النهائي

7. المؤهلات المطلوبة

- درجة متقدمة في العلوم الاجتماعية، أو حل النزاعات، أو تنمية المجتمع.
- خبرة لا تقل عن خمس سنوات في البحث والمسح وتنمية المجتمع أو بناء السلام الأهلي.
- خبرة مثبتة في العمل الميداني التشاركي وتيسير الحوار المحلي.
- مهارات تحليلية وتقرير ممتازة باللغتين العربية والإنجليزية.

8. إجراءات التقديم

يجب على المتقدمين تقديم ملفين منفصلين:

1. العرض الفني: يشمل المنهجية، الجدول الزمني، السيرة الذاتية، وعينة عمل.
2. العرض المالي: باليورو، شاملًا الضرائب.
3. يجب إرسال جميع الطلبات عبر البريد الإلكتروني إلى: taawon@taawon4youth.org بعنوان: خبر وملح – المسح غير الرقمي.

9. معايير التقييم والاختيار

- العرض الفني (60%): مدى الصلة، المنهجية، والخبرة.



Funded by
the European Union



Federal Ministry
for Economic Cooperation
and Development



DW Akademie

تعاون لحل الصراع
Taawon for Conflict Resolution



● العرض المالي (40%): الكفاءة المالية والوضوح.

.10. المدة والإدارة

مدة التكليف هي ستة أسابيع تحت إشراف مؤسسة تعاون لحل الصراع. يجب الموافقة على جميع المخرجات قبل صرف الدفعات.

.11. متطلبات الأخلاقيات، الظهور، والسرية

يجب على المستشار الالتزام بإرشادات الظهور والمعايير الأخلاقية الخاصة بالاتحاد الأوروبي، DWA، ومؤسسة تعاون لحل الصراع، مع ضمان السرية الكاملة والتعامل السليم مع البيانات.

.12. ملاحظات إضافية

يُشجع المتقدمات المؤهلات على التقديم وسيتم منحهن نفس فرص النظر في الطلبات.